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SLOVO STAROSTY OBCE 
 

Vá�ení spoluob� ané, ji� pouze n� kolik krátkých 
podzimních dn�  zbývá do termínu konání 
�ádných komunálních voleb, a tudí� i za t� chto 
n� kolik dn�  uplyne sou� asným zastupitel� m 
obce jejich � ty�letý mandát. Dovolte mi proto, 
abych se na tomto míst�  trochu ohlédl, a také 
krátce zrekapituloval a vyhodnotil práci a � innost 
dosavadních zastupitel�  obce v práv�  uplynulém 
volebním období, tedy v letech 2006 – 2010.  
Prvo�adým úkolem, jej� si zastupitelé p�ed 
� ty�mi lety vytý� ili, bylo hlavn�  postupné 
zkvalit� ování �ivota a zvyšování bezpe� nosti 
v naší obci. Jednou z hlavních cest vedoucích 
k tomuto cíli je maximální financování 
investi� ních akcí v obci, co� znamená realizovat 
pot�ebné opravy, rekonstrukce a výstavby. 
Proto�e, jak si asi všichni uv� domujeme, jsou 
finan� ní mo�nosti obce naší velikosti zna� n�  
omezené, sna�ili jsme zajistit financování ka�dé 
investi� ní akce v�dy pomocí pen� z z n� jakého 
dota� ního titulu, a to jak z krajského rozpo� tu, 
z rozpo� tu ministerstev, tak i z evropských 
fond� . Všichni jsme si uv� domovali, �e bez 
dotací to v dnešní dob�  prost�  nejde a já mohu 
konstatovat, �e v získávání finan� ních prost�edk�  
a jejich následném � erpání jsme byli v 
uplynulém období velice úsp� šní. 
Ješt�  ne� Vás seznámím s n� kterými 
probíhajícími investicemi podrobn� ji, provedu 
malé ohlednutí za uplynulým volebním obdobím 
v hrubých � íslech. V letech 2006 - 2010 byly 
v obci zrealizovány investi� ní i neinvesti� ní akce 
v celkové hodnot�  25.630.535,52, z toho pak 
bylo 18.788.846,-K�  hrazeno z r� zných 
dota� ních titul� . Celkov�  se poda�ilo obci za 
uplynulé � ty�i roky získat do obecního rozpo� tu 
dotace v celkové hodnot�  18.788.846,-K�  (pro 
srovnání: ve volebním období 2002 - 2006 to 
bylo 1.814.562,-K� ). Pro zvýšení bezpe� nosti 
chodc�  a usnadn� ní jejich pohybu v obci bylo 
vybudováno v  Olbramicích celkem 1.230 m 
chodníku (v� etn�  práv�  probíhající výstavby na 

Josefovické ulici) a proinvestováno celkem 
11.408.122,10K� . V sou� asné dob�  je t� sn�  p�ed 
dokon� ením nejv� tší investi� ní akce posledních 
let, a to rekonstrukce a modernizace budovy 
Základní školy a mate�ské školy Olbramice. P�es 
t� �ký za� átek stavby, kdy ihned po rozebrání 
st�echy a krovu zasáhly Olbramice p�ívalové 
dešt�  a proudy vody se zastavily a� v p�ízemí 
budovy, tedy ve školce a v kuchyni, pokra� ují 
práce dle p�edem stanoveného harmonogramu a 
vše bude v� as p�ipraveno pro úsp� šnou 
kolaudaci stavby. Veškeré škody na majetku 
obce, které vznikly v d� sledku zate� ení, 
odstranila provád� jící firma na své náklady. Rád 
bych zde také pod� koval všem zam� stnanc� m 
školy a dobrovolným brigádník� m, kte�í se 
podíleli v pr� b� hu stavby na odstra� ování a 
minimalizaci škod a zvlášt�  pak na náro� ném, 
záv� re� ném úklidu budovy školy. Bez ohledu na 
tyto ne� ekané události se ji� dnes m� �eme t� šit, 
�e brzy skon� í všechna provizoria a d� ti i paní 
u� itelky si u�ijí t �í úpln�  nových t�íd a u� eben. 
Proto�e dnes není ješt�  stavba zcela dokon� ena, 
mohu jen v hrubých � íslech napsat, �e celková 
cena probíhající rekonstrukce je cca 9,7 milión�  
korun, p�i� em� dotace z EU � iní 85 % a 7,5% ze 
státního rozpo� tu, tedy tém��  9 milion�  korun. 
Za tyto peníze bude v míst�  bývalého 
nevyu�ívaného p� dního prostoru vybudována 
nová t�ída estetické výchovy, nová a prostorná 
dru�ina a také moderní po� íta� ová u� ebna. 
Rád bych se také zmínil o jedné významné 
zm� n� , která prob� hla v uplynulém volebním 
období, a tou je z�ízení funkce 2. místostarosty 
obce. Po� áte� ní ned� v� ra a hlavn�  obavy 
z dalšího zat� �ování ji� tak omezeného obecního 
rozpo� tu se nakonec nepotvrdily, nebo�  finan� ní 
prost�edky p� vodn�  ur� ené pro starostu a 
místostarostu byly rozd� leny mezi t� i osoby a 
k nár� stu mzdových prost�edk�  tak nedošlo. 
Nyní, s odstupem � ty� let, mohu zodpov� dn�



prohlásit, �e vznik funkce 2. místostarosty byl 
krok správným sm� rem. Obec toti� pot�ebuje 
� lov� ka, který je tém��  po celý den v obci 
p�ítomen, je tedy kdykoliv k dispozici a m� �e 
okam�it�  nabídnout pot�ebnou pomoc, nap�. 
r� zným stavebním firmám pracujícím v obci, 
�ešit rychle a efektivn�  nejr� zn� jší vzniklé 
problémy, � i dovést chyb� jící materiál našim 
d� chodc� m, kte�í pracovali na zvelebování obce. 
V neposlední �ad�  �ídí a organizuje práci 
obecních brigádník� , kte�í se starají o úklid 
sn� hu, se� ení trávy a jiné drobné údr�bá�ské 
práce na obci. Proto mi dovolte, abych zde panu 
Martiníkovi za zodpov� dnou práci ve funkci 2. 
místostarosty b� hem uplynulých � ty� let 
pod� koval. Jsem si pln�  v� dom, �e to nebyla 
v �ádném p�ípad�  práce lehká a u� v� bec práce 
vd�� ná. Chápu, �e ka�dý ob� an by cht� l mít u 
svého domu ihned posekáno, ihned uklizen sníh 
a posypaný chodník, je si však pot�eba uv� domit, 
�e obec je rozsáhlá, pozemk�  a míst k údr�b�  
p�ibývá a mo�nosti pracovník�  jsou rovn� � 
omezené. I p�es drobné nedostatky jsem 

p�esv� d� en, �e úklid obce je provád� n 
zodpov� dn�  a na velmi dobré úrovni. 
Záv� rem mi dovolte, abych pod� koval všem 
zastupitel� m obce za jejich zodpov� dný p�ístup 
ke všem náro� ným úkol� m a pracovním 
� innostem, které v uplynulém volebním období 
ve svých funkcích plnili a vykonávali. Dále bych 
cht� l vyjád�it pod� kování všem našim 
ob� anským dru�ením a neziskovým organizacím 
za jejich p�íkladnou spolupráci a podporu p�i 
organizování a zajišt� ní kulturn� -spole� enských 
a sportovních akcích. Pod� kovat bych však cht� l 
i Vám, milí spoluob� ané, �e jste m� li dostatek 
trp� livosti a tolerance, nejen s námi, ale i p�i 
realizaci v� tšiny investi� ních akcí, které se 
mnohdy nedaly zrealizovat bez omezení v 
bezprost�edním okolí. Zárove�  bych Vás cht� l 
po�ádat, abyste v nadcházejících komunálních 
volbách vyu�ili svého voli� ského práva a p�išli 
volit. Vyberte si své zástupce do dalšího 
volebního období 2010 – 2014, v�dy�  se jedná o 
budoucnost a další sm�� ování naší obce. P�eji 
Vám, vá�ení spoluob� ané, správnou volbu. 
 

P� ehled investi� ních i neinvesti� ních akcí a slu�eb,  
na které obec získala v pr� b� hu volebního období 2006 – 2010 dotace 

Název akce  Celkové náklady Výše získané dotace 
Poskytovatel dotace 

Chodníky v� etn�  autobusových  
záliv�  a autobusových zastávek 

11.408.122,10K�  7.190.199,-K�  
Státní fond dopravní infrastruktury 

Rekonstrukce hasi� ské zbrojnice    1.615.632,42K�  600.000,-K�  
Moravskoslezský kraj  

Herní prvky  (pr� lezky) 
Centrum volného � asu 
Školní zahrada  

 
410.153,-K�  
420.126,-K�  

 
287.000,-K�  
294.000,-K�  

Ministerstvo pro místní rozvoj 
Kapli � ka, Bo�í muka, úprava  
ve� ejného prostranství p� ed farou 

919.500,-K�  643.000,-K�  
Ministerstvo pro místní rozvoj 

Budova školy 
Rekonstrukce okenních výplní  
Rekonstrukce budovy  
a modernizace vybavení 

555.554,-K�  
 

9.700.000,-K�  

333.332,-K�  
Moravskoslezský kraj 

9.000.000,-K�  
Regionální rada Moravskoslezsko 

Czech POINT vybavení, upgrade  110.259,-K�  101.759,-K�  
Ministerstvo vnitra 

Rozvoj informa� ní sít�  knihoven 
Kulturní aktivity  

58.680,-K�  
20.000,-K�  

40.000,-K�  
10.000,-K�  

Ministerstvo kultury 
Bartolom� jská pou�  (rok 2009) 132.000,-K�  55.000,-K�  

Nadace OKD 
Aktivní politika zam � stnanosti 
Ve� ejn�  prosp� šné práce  
(k 31. 8. 2010) 

112.072,-K�  
168.437,-K�  

82.020,-K�  
152.536,-K�  

Státní rozpo� et, Evropský sociální fond 
Celkové náklady 25.630.535,52 18.788.846,-K�  
 

Ing. Ladislav Bárta 



Zprávy ze školy  
 

KONEC? KDEPAK ZA � ÁTEK!!! 
Jak u� to bývá, n� co za� íná, n� co kon� í. Za� al 
nám nový školní rok, skon� ily prázdniny, za� aly 
nám povinnosti, skon� il � as dlouhého vyspávání. 
V p�ípad�  naší olbramické školy za� íná její nová 
kapitola. Mnozí z Vás si ur� it�  vybavíte podobu 
školy b� hem prázdnin. Moc hezký pohled to 
nebyl (pro n� které obrázek jako ze špatného 
filmu � ) - obzvláš�  na konci srpna, kdy u� se 
v� tšina škol chystá na slavnostní zahájení 
školního roku. Budova školy v Olbramicích 
vypadala, jako by se jí n� jaký za� átek v� bec 
netýkal.  
Naší škole št� stí b� hem prázdnin nep�álo. Ocitla 
se bez st�echy v dob� , kdy nás su�ovaly 
p�ívalové dešt�  a záplavy. N� kolik takových 
záplav postihlo i školu. Vše se muselo 
vyst� hovat do prostor t� locvi� ny, kde se za� aly 
kupit v� ci, o kterých mnozí z nás ani nev� d� li, �e 
existují. Kapkám dešt�  bylo jedno, kam padají a 
spadly opravdu všude. P�es nedokon� enou 
st�echu do t�íd v prvním pat�e, do p�ízemí 
školky, kuchyn�  a t� locvi� ny.  
Ale i tato pohroma byla k n�� emu „dobrá“. 
V pr� b� hu m� síce srpna nastoupili schopní 
pracovníci, kte�í školu oblékli do zbrusu nového 
kabátu – nové stropy, podlahy a nakonec 
vymalování všech prostor. Na konci 
prázdninového m� síce sta� ilo „jen“ nastoupit 
s kbelíkem a smetákem a pustit se do uklízení. A 
proto�e jsme na naší škole skv� le se dopl� ující 
tým, šla nám práce od ruky jedna radost. Za 
n� kolik dn�  byla škola i školka p�ipravená pro 
d� ti se vším všudy – � isté a uklizené t�ídy a 
hra� ky (co� se po p�íchodu d� tí okam�it�  
zm� nilo), p�ichystané u� ebnice a usm� v na tvá�i 
všech zam� stnanc�  školy, který dával najevo, �e 
se vše stihlo v termínu a �e se všichni t� ší na 
nový školní rok.   
N� které v� ci ješt�  probíhají za provozu, zejména 
úprava p� dních prostor, která by m� la skon� it 
b� hem n� kolika p�íštích dn� . Škola u� zá�í 
novou barvou a opravdu ZÁ� Í. Kdy� ráno 
p�icházím, ješt�  se sama sebe ptám, jestli jsem 
tady opravdu správn� . Tak moc se naše škola 
zm� nila. Díky své barv�  se stala školou, která je 
vid� t z dálky a která je nep�ehlédnutelná.  
Do její rekonstrukce bylo zapojeno mnoho lidí, 
kte�í si zaslou�í velké pod� kování. Jménem celé 
naší školy bych cht� la pod� kovat panu starostovi 
Ing. Ladislavu Bártovi a celému obecnímu 
zastupitelstvu za to, �e vytvo�ili projekt, který 
byl úsp� šný, za finan� ní dotaci, kterou nám 
poskytli a za skv� lou spolupráci a komunikaci 

b� hem pr� b� hu celé rekonstrukce. Bylo t�eba 
n� kdy velké trp� livosti a schopnosti domluvit se. 
Velké pod� kování pat� í všem zam� stnanc� m 
školy a t� m, kte�í nám pomohli p�i úklidu. Bez 
vaší pomoci by se nepoda�ilo školu v� as otev�ít. 
Myslím, �e m� �u pod� kovat i jménem našich 
d� tí, které s radostí objevovaly zm� ny ve t�ídách 
a t� šily se z nové prom� ny školy. D� kujeme také 
t� m, kte�í jakýmkoli zp� sobem naši školu 
podpo�ili. U� te �  jsou nám odm� nou spokojené 
a š� astné d� ti.  

Ludmila Karbowiaková 
 
KA�DÁ ETAPA JE �IVOTNÍ CESTOU, 
KA�DÁ CESTA JE �IVOTNÍ ETAPOU  
Ka�dý za� átek je t� �ký, z ka�dé zm� ny máme 
strach, s novými tvá�emi p�ichází obavy i nová 
o� ekávání. Tak tomu bylo i p�ed � ty�mi lety, kdy 
se zm� nila sestava olbramického obecního 
zastupitelstva i funkce starosty. Po po� áte� ní 
nejistot�  se obavy pomalu rozplývaly a 
nastupovala radost z ochoty pomáhat a 
spolupracovat.  
Nové obecní zastupitelstvo vyšlo naší škole 
vst�íc a podalo jí pomocnou ruku. V té chvíli 
jsem si uv� domila, �e škola je pro z�izovatele 
prioritou a �e vzd� lávání našich „malých“ 
ob� an�  bude podporovat ze všech sil. Vydali 
jsme se na spole� nou cestu s cílem pomáhat 
d� tem tak, aby se v olbramické škole cítily 
š� astné a spokojené. Po této cest�  krá� íme u� 
� ty�i roky. Je t�eba si p�iznat, �e to nebyla cesta 
v�dy p�ímá, ale i klikatá, s mnohými zákoutími a 
zastávkami.  
Ale výsledky práce jsou dnes, po tomto 
� ty�letém období, opravdu viditelné. Mezi n�  
pat�í pr� lezky na školní zahrad� , které d� ti 
s radostí vyu�ívají, úprava areálu volného � asu, 
kde �áci pobývají nejen v rámci vyu� ování, ale 
také ve svém volném � ase. Obecní zastupitelstvo 
podpo�ilo školu i finan� n� , zejména v oblasti 
aktivit pro d� ti. Vzpome� me si na p�ísp� vek na 
školu v p�írod� , dopravu na plávání, který byl 
poskytnut mimo rozpo� et školy. D� ti mohly p�ed 
dv� ma lety na konci školního roku ocenit 
oh� ostroj, který zorganizovala obec v rámci akce 
„spaní ve škole“.  
V samotné budov�  školy byla vym� n� na okna a 
nakonec završením tohoto � ty�letého období se 
stala celková rekonstrukce školy, pro kterou 
získala obec dotaci z EU. Tvá� nové školy 
m� �ete obdivovat u� dnes. Jako �editelka školy 



jsem si nemohla p�át více. D� ti zá�í radostí a 
spokojeností. 
D� kuji za nás, za všechny zam� stnance školy, za 
tuto spole� nou cestu, za spolupráci, ochotu 

komunikovat a za podporu školních i 
mimoškolních aktivit. Novému zastupitelstvu p�eji 
hodn�  sil, trp� livosti a zdraví na další cest�  
k rozvoji naší obce a školy. 

Sylva Hrušková   
Ze �ivota hasi��  

V sobotu 31. � ervence se konalo v Centru volného � asu Recesní sportovní odpoledne. V tradi� ních, ale 
hlavn�  netradi� ních disciplínách sout� �ily mezi sebou dru�stva Slune� nice, TJ Sokolu, Klubu d� chodc�  a 
Hasi��  z naší obce. Odpolednímu pestrému programu pro dosp� lé i pro d� ti p�álo hezké slune� né po� así a 

po celou dobu bylo postaráno o ob� erstvení všech zú� astn� ných. 
Vít� zem celého klání 
se stalo dru�stvo TJ 
Sokol, ale s dobrou 
náladou a pocitem 
p�íjemn�  stráveného 
odpoledne odcházeli 
z této akce všichni 
zú� astn� ní. V�� íme, �e 
se u podobných sout� �í 
všichni potkáme i 
v p�íštích létech. 

 
V ned� li 5. zá�í jsme po�ádali tradi� ní Pohárovou sout� � d � tí i dosp� lých v po�árním útoku. Sout� � se m� la 
p� vodn�  konat v kv� tnu, ale pro nep�íznivé po� así jsme termín p�esunuli na zá�í. Bohu�el, ani tentokrát 
k nám po� así nebylo vlídné, co� se projevilo hlavn�  v stánku s ob� erstvením, kde šel na odbyt p�edevším 
teplý � aj. 
V d� tské sout� �i nastoupilo celkem 12 dru�stev ve dvou kategoriích. V kategorii mladších �ák�  zvít� zilo 
dru�stvo Pet�valdíku a v kategorii starších dru�stvo Bítova. 

V mu�ské kategorii sout� �ilo celkem 10 dru�stev a 2 dru�stva 
v �enské kategorii. Sout� � mu� �  provázela po celou dobu sm� la 
– prasklé hadice, nezašroubovaný koš, nespojené hadice atd… 
Asi nejv� tší, bohu�el smutný pohled, který se n� kdy prost�  
p�ihodí, bylo zápolení našeho dru�stva - po  prvním úsp� šn�  
provedeném útoku se zjistilo, �e nefunguje � asomíra a p�i 
druhém pokusu nespojené hadice. 
Doufáme, �e sm� lu jsme si pro letošní rok vybrali a p�íští tok 
nám bude št� stí víc naklon� no. Vít� zství v kategorii �en si 
vybojovalo dru�stvo z Tísku a v kategorii mu��  dru�stvo 
z Výškovic. 
Chceme pod� kovat všem, kte�í nás p�išli podpo�it a fandili nám. 

            Bílková Mária 

Sbor dobrovolných hasi��  Olbramice Vás srde� n�  zve  
na Den otev� ených dve� í  Hasi� ské zbrojnice 

v sobotu 23. 10. 2010  od 14.00 hodin. 
 

Akce je spolufinancována z dotace Obce Olbramice 
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